
    Protokół  Nr XLV/2010
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 10 września 2010 r.

 

            Obradom  sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1100, a zakończono o godz. 1155 .W obradach Rady Gminy na 14 Radnych 
uczestniczyło 11 Radnych.   W trakcie omawiania pkt. 12 przybył 1 Radny.

Porządek obrad: 
1.    Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.    Powołanie sekretarza obrad.
3.    Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4.    Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między    
       sesjami.  

      5.   Interpelacje i zapytania Radnych.   
6.  Projekt uchwały w sprawie współfinansowania wykonania przebudowy drogi powiatowej Nr 
1713  N   Mołtajny-Barciany  o  długości  9,115  km  w  ramach  programu  ENPI  współpracy 
transgranicznej Litwa -Polska-Rosja 2007 2013.
7. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010r . 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
9.  Wolne wnioski i informacje.
10. Wnioski mieszkańców. 
11. Sprawy różne.
12. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Gminy.
13. Zakończenie obrad.

Przebieg sesji:

Ad. 1. Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył obrady XLV sesji Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  Radnych,  Wójta  Gminy,  Sekretarza  i  Skarbnika,  zaproszonych  gości, 
kierowników i dyrektorów, sołtysów oraz wszystkich przybyłych osób / listy obecności Radnych i 
sołtysów stanowią  załączniki  do  protokołu  /.  Stwierdził,  że  obrady sesji  są  prawomocne  –  na 
ustawowy skład Rady obecnych jest 11 Radnych.  

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

 

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku. 

Wójt Gminy - Łukasz Wiśniewski poprosił o wprowadzenie do porządku obrad jako pkt 8. Projekt 
uchwały w sprawie podjęcia zadania inwestycyjnego pn. „Remont ulic: Szkolnej, Młynowej, Plac 
Wolności w Barcianach”. 

Uwag do propozycji zmiany porządku obrad nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący 
Rady  Gminy  poddał  przedstawiony  porządek  obrad  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym 
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porządek obrad został przyjęty jednomyślnie - 12 głosów za.  

Porządek obrad po zmianach: 
1.    Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.    Powołanie sekretarza obrad.
3.    Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4.    Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między    
       sesjami.  

      5.   Interpelacje i zapytania Radnych.   
6.  Projekt uchwały w sprawie współfinansowania wykonania przebudowy drogi powiatowej Nr 
1713  N   Mołtajny-Barciany  o  długości  9,115  km  w  ramach  programu  ENPI  współpracy 
transgranicznej Litwa -Polska-Rosja 2007 2013.
7. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010r .
8. Projekt  uchwały  w  sprawie  podjęcia  zadania  inwestycyjnego  pn.  „Remont  ulic:  Szkolnej, 
Młynowej, Plac Wolności w Barcianach”.
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
10.  Wolne wnioski i informacje.
11. Wnioski mieszkańców. 
12. Sprawy różne.
13. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Gminy.
14. Zakończenie obrad.

Ad. 4. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji 
o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.

Wójt  Gminy -  Łukasz  Wiśniewski  przedstawił  informację  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady 
Gminy i działaniach między sesjami.( informacja stanowi załącznik do protokołu )

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji. 

 

Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie interpelacji i zapytań.

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy- Henryk Nosek  powiedział, że kolejnym punktem obrad sesji 
jest projekt uchwały w sprawie współfinansowania wykonania przebudowy drogi powiatowej Nr 
1713  N  Mołtajny  -   Barciany  o  długości  9,115km  w  ramach  „programu  ENPI   współpracy 
transgranicznej Litwa – Polska – Rosja 2007-2013”. Poprosił o omówienie.

Wójt  Gminy  -  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  temat  ten  szczegółowo  był  omawiany  na 
Komisjach  przed  sesją.  Chodzi  o  przebudowę  drogi  Barciany  Mołtajny  na  całej  jej  długości. 
Zainicjował w działania Starostę, aby realizować to zadanie w przyszłym roku. Z zaangażowanych 
środków  transgranicznych  dofinansowanie  jest  90  %.  Propozycja  ze  strony  Starosty  - 
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współfinansowanie 10 % po połowie.   Dodał,  że  Powiat  już podjął  uchwałę w tej  sprawie  w 
ubiegłym  tygodniu.  Teraz  potrzebna  jest  uchwała  Rady  Gminy.  Następnie  zostanie  zawarte 
porozumienie pomiędzy Wójtem a Starostą. Dodał, że w to działanie zaangażowany będzie partner 
z Rosji. Wniosek musi być złożony do 15 września br. Wyjaśnił następnie dlaczego ta droga a nie 
inna  np.  Piskorze,  Solkieniki,  Suchawa,  gdzie  mieszkańcy od lat  ubiegają  się  o  remont.  Życie 
wymusza, że nie wszystkie drogi kwalifikują się do aplikowania i dofinansowania. Są wskaźniki 
uczęszczalności  drogi,  ruchu  turystycznego,  gospodarczego.  Dodał,  że  drogi  o  największym 
obłożeniu  mają  pierwszeństwo.  Droga  Barciany-  Mołtajny  jest  najbardziej  uczęszczana,  bo 
Mołtajny  to  druga  miejscowość  w  Gminie  pod  względem zaludnienia.   Powiedział,  że  dzięki 
zaangażowaniu  niewielkich  środków  możemy  wykonać  kolejną  drogę.  Były  pytania  dlaczego 
mamy  wydawać  środki  na  drogę  powiatową,  a  potem  brakuje  środków  na  drogi  gminne. 
Odpowiedział, że tam gdzie można się porozumieć to można coś zrobić. Jest za takim działaniem.  
Dodał, że przebudowa dogi będzie po istniejącym śladzie. 

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że program ENPi działa w latach 2007-2013 i zakłada 90 % 
dofinansowania,  a  10  % to  wkład  własny tu  wspólnie  ze  Starostwem.  To  będzie  druga  droga 
modernizowana na terenie naszej gminy. Dodał, że jeszcze mamy dwa kolejne lata na ubieganie się 
o dofinansowanie.  To nasze dofinansowanie to "kropla w morzu" przy 6 mln zł. To ułatwi nam 
znacznie poruszanie się.  Myśli, że Radny Powiatowy, obecny na sesji przytaknie, że uchwała Rady 
Powiatu została przyjęta. Jest osobiście za tym, aby był remont tej drogi. 

Przewodniczący  Rady  Gminy-  Henryk  Nosek  powiedział,  że  uchwała  została  szczegółowo 
omówiona  na  Komisjach.  Poprosił  przewodniczących  komisji  o  przedstawienie  opinii 
poszczególnych komisji. 
 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała  za przyjęciem projektu uchwały - wszyscy za.    

 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Elżbieta  Machniak 
powiedziała,  że  w  głosowaniu  jawnym członkowie  komisji  głosowali   za  przyjęciem projektu 
uchwały - 7 za. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały.   

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie 11 głosami 
za   / uchwała stanowi załącznik do protokołu /    

Ad. 7. Przewodniczący Rady Gminy poprosił następnie o omówienie projektu uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2010r .
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Skarbnik  Gminy-  Stefania  Kosińska  omówiła  zmiany  w  budżecie. Powiedziała,  że  decyzją 
Wojewody zaistniały zmiany na zasiłkach rodzinnych, na składki - dotacja na zadania własne i 
zlecone. Zwiększenie planu - dotacja celowa na zasiłki okresowe. Zwiększenie - dotacja celowa na 
zadania własne - zasiłki stałe. Następnie omówiła zmiany w załączniku nr 2 - wydatkach. Duża jest  
zmiana na nowo powstałych szkołach. Dla Zespołu Szkół w Mołtajnach dołożono 15 tys na zakup 
opału, natomiast dla szkoły w Windzie o 28 tys zwiększenie na płace i pochodne.  Ponadto jest 
dotacja 38 tys dla ZGKiM: 28 tys zwrot za wykonaną elewację na banku i 10 tys na wyposażenie  
biur  i  remont  sanitariatu.  Powiedziała,  że  wyjaśni  czy  potrzebna  będzie  uchwała  w  sprawie 
przekazania dotacji dla ZGKiM. Środki zostały przesunięte z partycypacji kosztów  modernizacji 
drogi  Mołtajny-Arklity.  Przedstawiła  budżet  po  zaistniałych  zmianach.  Dodała,  że  trwają 
wyjaśnienia dot. budowy sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w Barcianach. 

Przewodniczący Rady Gminy- Henryk Nosek poprosił przewodniczących  komisji o przedstawienie 
opinii poszczególnych komisji. 
 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała  za przyjęciem projektu uchwały - wszyscy za.    

 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Elżbieta  Machniak 
powiedziała,  że  w  głosowaniu  jawnym członkowie  komisji  głosowali   za  przyjęciem projektu 
uchwały - 7 za. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały.   

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie 11 głosami 
za   / uchwała stanowi załącznik do protokołu /    

Ad. 8.  Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie podjęcia 
zadania inwestycyjnego pn. „Remont ulic: Szkolnej, Młynowej, Plac Wolności w Barcianach”. 

Wójt  Gminy-  Łukasz  Wiśniewski  proponuje  przystąpić  do  Narodowego Programu Przebudowy 
Dróg Lokalnych na przyszły rok. Gmina może złożyć jeden wniosek. Powiedział, że na Komisjach 
przedstawiał  argumenty.  Padła  propozycja  o  ubieganie  się  o  środki  na   drogę  w  Skierkach. 
zaproponował, że przed podjęciem uchwały można dyskutować. Dlaczego proponuje drogi - ul. 
Plac Wolności, Szkolna, Młynowa, ze względu na wskaźniki: intensywność ruchu, bezpieczeństwo, 
łączenie  z  drogą  powiatową,  oznakowania  poziome  i  pionowe.  Dlaczego  proponuje  te  ulice, 
ponieważ jest to centrum Barcian -ul. Plac Wolności, Młynowa, Szkolna. Drugi argument: przy 
tych  ulicach  położona  jest  szkoła,  OSP,  znajduje  się  karetka  pogotowia.  To  powoduje,  że 
predysponuje tę drogę. Szacunkowa wartość zadania to 360 tys - 2800 m asfaltu, 1000 m chodnika. 
Na  zadanie  wchodzi:  modernizacja  przystanków,  ułożenie  sierżantów,  oznakowanie  przejść 
pieszych, parkingów. Dofinansowanie 50 % kosztów z budżetu Państwa- nasz koszt 180 tys zł. 
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Następnie  przedstawił  argumentację  dla  modernizacji  drogi  w  Skierkach.  Kwota  zadania  jest 
niewiele mniejsza od dróg w Barcianach. Są to wartości porównywalne. Modernizacja drogi byłaby 
od wjazdu do firmy Evan- Fol. Skierki to duża miejscowość, położona przy drodze wojewódzkiej. 
jest tam niebezpieczny wjazd, chodnik w złym stanie.  Dodał, że jest bardzo krótki czas na złożenie 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy-  Wacław Nowicki  powiedział,  że  budżet  w  przyszłym roku 
będzie trudny, ale trzeba przystępować do realizacji inwestycji. Uważa, że modernizacja dróg  Plac 
Wolności, Młynowa, Szkolna to trafna lokalizacja i słuszna decyzja. 

Radna Elżbieta Machniak powiedziała,  że na Komisji  Oświaty była dyskusja na temat złożenia 
wniosku na modernizację dróg. Zgłosiła propozycję o remont drogi w Skierkach, bo pobocza i 
chodniki w Skierkach są w opłakanym stanie. Prosi o dyskusję w tej sprawie. Dodała, że argumenty 
przemawiające za  modernizacją tej drogi są podobne.

Przewodniczący Rady Gminy- Henryk Nosek powiedział, że na Komisji Samorządu była uchwała 
głosowana. Zdecydowano o modernizacji ulic w Barcianach. Dodał, że niewątpliwie jest trudny 
wyjazd ze Skierek, ale był za Barcianami. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy- Henryk Nosek poddał pod głosowanie wniosek Radnej 
Elżbiety Machniak w sprawie propozycji remontu drogi gminnej w Skierkach. Zapytał kto jest za 
przyjęciem wniosku - w głosowaniu jawnym za były 3 głosy, przeciw 8 głosów. Wniosek Radnej 
Elżbiety Machniak został odrzucony. 

Z kolei Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy jeszcze ktoś chce zabrać głos przed głosowaniem. 
W związku z brakiem pytań  odczytał  projekt  uchwały,  po czym poddał  ją  pod głosowanie.  W 
głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 9 głosami za i 2 głosami przeciw   / uchwała stanowi 
załącznik do protokołu /          

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

 Nie zgłoszono interpelacji i zapytań. 

Ad. 10.  Wolne wnioski i informacje.

Nie zgłoszono. 

Ad. 11. Wnioski mieszkańców. 

Radna  Elżbieta  Machniak  skierowała  prośbę  do  Pana  Witolda  Bogdanowicza  -  Radnego 
Powiatowego w sprawie drogi Barciany- Kętrzyn - czy będzie remontowana. Część tej drogi była 
remontowana od Kętrzyna do Starej Różanki. 
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Pan Witold Bogdanowicz odpowiedział,  że będzie remontowana i wniosek Pani Radnej traktuje 
jako wniosek do budżetu.  

Radna Elżbieta Machniak poprosiła jeszcze o uwzględnienie drogi Winda - Podławki. 

Wójt Gminy- Łukasz Wiśniewski sprostował, że droga Barciany- Kętrzyn to droga wojewódzka, 
więc  wniosek  trzeba  złożyć  do  Urzędu  Marszałkowskiego.  Dodał,  że  jeżeli  chodzi  o  drogi 
wojewódzkie to złożył wniosek o poprawienie drogi  Drogosze- Radosze i odcinek drogi Kotki- 
Aptynty. 

Radny Wiesław Gajdowksi poprosił Wójta o złożenie wniosku na remont chodnika w Barcianach 
od budynku 22. Dodał, że może uda się wykonać to zadanie przy połączeniu środków. 

Wójt  Gminy-  Łukasz  Wiśniewski  odpowiedział,  że  złożył  wniosek  o  budowę,  modernizację 
chodników  na  ulicy  Wojska  Polskiego  i  Ogrodowej   w  Barcianach,  Skandawie  i  Windzie  - 
dokończenie. 

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że złoży kolejny wniosek o zajęcie się tym chodnikiem. 

Sołtys Sołectwa Gęsie Góry - Mieczysław Krogul zapytał czy można zrobić huśtawki, bo mają plac.

Wójt  Gminy-  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  można  wykonać  takie  zadanie  ze  środków 
funduszu sołeckiego.

Ad. 12. Sprawy różne.

Przewodniczący  Rady Gminy -  Henryk  Nosek  powiedział,  że  wpłynęło  pismo  od  Kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z prośbą o zwiększenie planu budżetu na realizację zadań 
własnych z zakresu pomocy społecznej w roku 2010. Odczytał to pismo. 
   
Ad. 13. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy wyłożony był do 
wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni uwag nie 
zgłosili.  W związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym protokół został przyjęty 11 głosami za i jednym głosie wstrzymującym.   

Ad 14. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady 
XLV sesji Rady Gminy, dziękując za udział.  

                                                                                        

      Przewodniczący Rady Gminy

                                                                                                                Henryk Nosek

 Protokolant: Emilia Żelichowska            
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